
مدیر پرداخت سود شرکت سپرده گذاری مرکزی:

جاماندگان سود سهام عدالت، اطلاعات 
بانکی خود را اصلاح کنند

مدیرکل دفتر بررسی های زمین شناسی دریایی خبر داد:

رشیدی کوچی عضو کمیسیون امور داخلی در مجلس شورای اسلامی:

گروه اقتصادی -حسین قشمی گفت: افرادی که دوره های قبل برای 
آن ها سود سهام عدالت واریز نشده، می توانند با اصلاح مشکلات حساب 

بانکی خود، در لیست واریزی های جدید قرار بگیرند.
آقای حسین قشمی گفت: شرکت سپرده گذاری مرکزی وجوه، سود 
سهام عدالت را از طریق شبکه بانکی به حساب سهامداران واریز می نماید 
و در صورت وجود هر گونه اشکال در حساب شبای افراد، مبلغ واریز شده 
برگشت خورده و تا زمانی که حساب مذکور اصلاح نشود هیچ گونه کنترلی 
بر روی واریز موفق آن در دست ما نیست. این شرکت در چند مرحله اقدام 
به واریز مجدد سود به حساب اشخاصی که موفق به دریافت سود نشده اند 

نموده ولی برخی از آن ها مجددا برگشت خورده و واریز نشده است.
او می گوید: به همین منظور ســهامدارانی که تاکنون موفق به دریافت 
ســود سهام عدالت در دو سال گذشته نشــده اند می بایست نسبت به رفع 

اشکال شماره شبای نامعتبر خود اقدام کنند.
او می گوید:شماره شبای نامعتبر، حساب بانکی مسدود، راکد، مشترک 
)دو امضا(، ارزی و بلندمدت از مهم ترین دلایلی اســت که تاکنون سود به 

حساب گروهی از سهامداران محترم سهام عدالت واریز نشده است.
قشــمی گفت: در خصوص اطلاع رســانی دلایل عدم واریز سود به 
حساب برخی از سهامداران، بانک های عامل پس از انجام فرآیند واریز سود 
گزارشــات یکسان و یک شــکلی به شرکت ما ارسال نمی کنند و به همین 
علت پاسخگویی به سهامداران محترم مشکل خواهد شد، ولی با این  حال 
همکاران مرکز تماس شرکت سپرده گذاری مرکزی اقدام به یکسان سازی 
گزارشات نموده و در پاسخگویی به این عزیزان حداکثر راهنمایی را انجام 

می دهند.
او می گوید: در کل واریز ســود سهام عدالت منوط به واریزی سود از 
سوی شرکت ها اســت، اما تا فرصت وجود دارد افرادی که دوره های قبل 
برای آن ها سودی واریز نشده می توانند با اصلاح مشکلات حساب بانکی 

مطرح شده در لیست واریزی های جدید قرار گیرند.
به گفته او: همچنین مرکز تماس سپرده گذاری مرکزی با شماره ۱۵۶۹ 

آماده پاسخگویی به ذینفعان است.

اقتصادی6

گــروه اقتصادی - مســعود 
میرکاظمــی رئیس ســازمان برنامه 

و بودجه در جمــع خبرنگاران بعد 
از جلســه هیئت دولــت گفت: نظر 

مجلــس این بود که اول برنامه بیاید. 
ما هم بــر روی برنامه کار می کردیم 

و بحثــی صورت گرفت که همزمان 
بودجــه را هم برســانیم که تاخیری 

ایجاد نشود. 
با این تغییراتی هم که ایجاد شد 
مــا تصمیم گرفتیم هر دو کار را جلو 
ببریم. چون همه ســازمان ما درگیر 
می شــود قاعدتا کار بــا تاخیر انجام 
می شــود. البته مابــه موقع به دولت 

رساندیم. 
در دولت بحث ها طولانی شد، 

وزرا و معاونان رئیس جمهور به ریز 
وارد بحث می شوند تعداد زیادی از 
روزها از صبح تا شب روی تبصره ها 
کار کردیم فکر می کنم اگر یک جلسه 
دیگر درباره تبصره ها داشــته باشیم، 

این موارد تمام می شود. 
وی افــزود:  لایحــه بودجه دو 
مرحله ای شــده نکته ای که ما تامل 
و تاخیــر داریم برای این اســت که 
توجه به دو مرحله ای شــدن بودجه 

آنچــه که برای مجلس باید ارســال 
کنیم با سنوات قبل فرق می کند. اول 
تبصره ها و بعد مصارف کلان و منابع 
را برای مجلس ارســال می کنیم. بعد 
اگر مجلس این لایحــه را تصویب 
کــرد بعد از آن جــداول ریز بودجه 
را ارســال می کنیم. ما در جلســه ای 
که جمعه گذشــته با رئیس مجلس 
شورای اسلامی داشتیم ایشان گفتند 
در این هفته موضــوع دو مرحله ای 

بودن لایحه بودجــه تعیین تکلیف 
شــده و به دولت ابلاغ می شــود ما 
هم روی این مســئله، لایحه را تنظیم 
می کنیم و بعد از آن که ابلاغیه رسید، 
در دو مرحلــه تبصره ها و کلان منابع 
و مصارف و بعد جداول را به محض 
آنکه ابلاغیه مجلس برسد، دولت بر 
اساس آیین نامه جدید مجلس بودجه 
را در دو مرحلــه به مجلس ارســال 

خواهد کرد. 
میرکاظمــی دربــاره قانــون 
برنامه هفتم توســعه گفت: کارها بر 
روی قانون برنامه انجام می شــود و 
می دانید که سیاســت ها اخیرا ابلاغ 
شــده و نمی توان به ســرعت همه 
موضوعــات را جمع کــرد هرچند 
موسسات آموزشی و تحقیقاتی ما از 
سال گذشــته کار خودشان را شروع 
کردنــد، ولی معمولا بــه این ترتیب 
اســت کــه اطلاعاتی کــه در مراکز 
تحقیقاتی و آموزشی ما کار می کنند 
به ســازمان می آید و تمام امورات ما 
در قانون برنامه درگیر می شــوند و 

از پایین رده ها شــروع و در ادامه به 
گروه هــا و معاونت ها می آید و بعد 
در ســتاد تنظیم برنامــه هفتم جمع 
می شــود که ایــن کار زمان می برد و 
 به ســرعت هم نمی شود کار را جمع 

کرد. 
امیدواریم بعد از آنکه نیروهای 
ما از تنظیم لایحه بودجه آزاد شدند، 
بلافاصله دربــاره برنامه که حالا به 
شــکل مــوازی کار را پیش می برند 
با قوت بیشــتر و با صــرف نیروی 
بیشتری تلاش کنیم تا در کوتاه ترین 

زمان به دولت برسانیم. 
امیدواریم این موضوع طولانی 
نشود چون بودجه طولانی شده است 
و خیلــی وارد بحث هــای جزئی و 
کارشناسی شده که البته خوب است 

ما هم مشکلی نمی بینیم. 
کار  هرچــه  افــزود:  وی 
کارشناســی بیشتر باشد موضوعات 
پخته تــر خواهد بود و بودجه خوبی 
هم تنظیم خواهد شد و برنامه هم به 

همین ترتیب است. 

میرکاظمی در جمع خبرنگاران:

ارسال لایحه بودجه به دولت
 دو مرحله ای شده است

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت:  امیدواریم بعد از آنکه نیروهای ما از تنظیم لایحه بودجه آزاد شدند بلافاصله
 درباره برنامه که حالا به شکل موازی کار را پیش می برند با قوت بیشتر و با صرف نیروی بیشتری تلاش شود تا در 

کوتاه ترین زمان آن را به دولت برسانیم.

گــروه اقتصادی - در جلســه  
نگهداشــت ابنیه و زیرساخت های 
حمل و نقل، عنوان شــد که ۴۴ درصد 
شریان های حمل و نقل دارای خرابی 
متوســط تا شدید هستند، همچنین با 
وجــود ارزش ۳۰۰۰۰ هــزار میلیارد 
ریالی زیرساخت ها در بخش جاده ای 
کشــور، به طور متوسط ۴.۳ درصد از 
این رقم باید ســالانه صرف نگهداری 

از این مجموعه شود.
با توجه به اهمیت موضوع حفظ و 
نگهداری ساختمان ها و زیرساخت های 
حمل و نقل به عنوان بخش بزرگی از 
ســرمایه های ملی، نشســت شورای 
تخصصی دفتر مطالعات امور زیربنایی 
مرکز پژوهش های مجلس با محوریت 
نگهداشــت ابنیه و زیرســاخت های 

حمل و نقل در این مرکز برگزار شد.
شــایان ذکر است در این جلسه 
نمایندگانی از حوزه های مختلف حمل 
و نقل کشــور اعم از سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای کشور، شرکت 
راه آهــن جمهوری اســلامی ایران، 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایران، سازمان بنادر و دریانوردی ایران، 
شرکت ســاخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقل کشور و جمعی از اساتید 
دانشــگاهی حضور داشتند که به بیان 
نقطه نظرات و چالش های حوزه های 

تخصصی خود پرداختند.
علیرضا رهایی مدیــرکل دفتر 
مطالعات زیربنایی مرکز پژوهش های 

مجلس شورای اسلامی در این جلسه 
با توجه به اهمیت موضوع، عنوان کرد: 
امروزه ســاخت و راه اندازی خطوط 
حمــل و نقل هزینه بســیار زیادی در 
بر دارد و همین امر ســبب شده است 
که زیرساخت های حمل و نقل اعم از 
زمینی، دریایی و هوایی جزء دارایی های 

مهم  هر کشور به شمار آیند.
نیاز به تدویــن برنامه ای 
منسجم در حفظ زیرساخت های 

حمل و نقل 
وی افــزود: حفظ این ســرمایه 
های ارزشــمند، نیازمند تدوین برنامه 
ای منسجم و هدفمنـــد چه در زمینه 
سـاخت و چه به منظور بهـره بـرداری 
و نگهداری از آنها است. مدیرکل دفتر 
مطالعات زیربنایی مرکز پژوهش های 
مجلس، خاطرنشــان کرد: با توجه به 
اهمیــت بحث نگهــداری در بخش 
های مختلف اعم از ســاختمان ها و 
زیرساخت های شهری، ایجاد شبکه 
جامع اطلاعات و برنامه ریزی منسجم 
کلان در ایــن بخش بســیار ضروری 
است. فعالیت های ارزشمندی در این 
زمینه طی ۴ دهه اخیر انجام شده است 
که در عین حال با شرایط مطلوب مورد 

نظر فاصله دارد.
۳۰۰۰۰ هزار میلیارد ریال، 
ارزش زیرســاخت ها در بخش 

جاده ای
ارزش  تبییــن  در  وی 
زیرســاخت های حمل و نقل کشور، 

گفــت: طبق برآورد موجــود ارزش 
زیرساخت ها فقط در بخش جاده ای 
حدود ۳۰۰۰۰ هزار میلیارد ریال است 
که بنا به اســتانداردهای جهانی باید ۳ 
تا ۶ درصد آن صرف امور نگهداشت 
زیربناها شــود ولی تاکنون حدود ده 
درصد این اعتبــارات تخصیص پیدا 
کرده است. در همین راستا لازم است 
جایگاه ویــژه ای برای این مبحث در 
قانون ۵ ســاله برنامه هفتم توســعه و 

بودجه ۱۴۰۲ در نظر گرفته شود.
فقدان اطلاعات منسجم در 
نگهداری صحیح و پیشگیرانه از 

زیرساخت ها
علی اکبر شــیرزادی مدیر گروه 
عمران و شهرسازی دفتر مطالعات زیر 
بنایی مرکــز پژوهش های مجلس در 
ادامه این جلسه، تصریح کرد: کیفیت 
زیرساخت ها به عنوان سنگ بنای یک 
جامعه پیشرفته، رابطه مستقیمی با تولید 
ناخالص داخلی دارند که با چالش هایی 
همچون فقدان اطلاعات منسجم، عدم 
یکپارچگی داده ها و سامانه ها، ضعف 
همکاری برخی دســتگاه ها در ارائه 
اطلاعات و نبود عزم جدی در جهت 
نگهــداری صحیح و پیشــگیرانه از 
زیرساخت ها در کشور مواجه هستند.

۴۴ درصد شریان های حمل 

و نقل دارای خرابی متوســط تا 
شدید هستند

علیرضــا ســیاهپور مدیر کل 
نگهــداری راه و ابنیــه فنی ســازمان 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای نیز 
در این نشســت عنــوان کرد: در حال 
حاضر، طول راه های برون شهری اعم 
از آزادراه، بزرگراه، راه اصلی، فرعی و 
روســتایی در کشور حدود ۲۹۳ هزار 
کیلومتر است که ارزش مجموع آن در 
حدود ۲۳۰۰۰ هزار میلیارد ریال برآورد 
می شود. وی افزود: نگهداری سالیانه 
از زیرســاخت ها طبق استاندارد های 
جهانی نیاز به اعتباری در حدود ۳ تا ۶ 
درصد ارزش دارایی های زیرساختی 
دارد. مجموع دارایی های ســرمایه ای 
حــوزه حمل و نقل جــاده ای بالغ بر 
۳۰۰۰۰ هــزار میلیارد ریال برآورد می 
شــود که به طور متوسط ۴.۳ درصد از 
این رقم باید ســالانه صرف نگهداری 
از این مجموعه شــود. بر اساس نتایج 
تحلیل ســال ۱۴۰۱، حدود ۵۶ درصد 
راه های شــریانی دارای خرابی کم یا 
بدون خرابی و باقی مانده آن ها دارای 
خرابی متوسط تا شدید گزارش شده 

اند.
نیاز بــه ۸۰۰ هزار میلیارد 
ریــال اعتبار برای بهســازی و 

نگهداری رویه راه های شریانی
مدیــر کل نگهــداری راه و ابنیه 
فنی ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای، با بیان اینکه ســالانه حدود 
۱۳ درصد رویه شبکه راه های شریانی 
و اصلی کشــور وارد محدوده خرابی 
شدید و متوسط می شــود، گفت: بر 
اســاس خروجی ســامانه مدیریت 
روسازی PMS ، بهسازی و نگهداری 
رویه راه های شریانی و اصلی با فرض 
تامین ۱۴۵۰ هزار تن قیر، حدود ۸۰۰ 
هــزار میلیارد ریال اعتبــار مورد نیاز 
اســت که میزان در دسترس آن کمتر 
از ۱۰ درصد اســت. وی با بیان اینکه 
در حــوزه نگهداری ابنیــه فنی راه ها 
سازمان راهداری و حمل و نقل کشور 
جاده ای متولی نگهداری و تعمیر بالغ 
بر ۳۶۰ هزار دستگاه پل و آبرو و  ۳۹۴ 
دستگاه تونل به طول ۲۲۰ کیلومتر در 
سطح کشور است، توضیح داد: ارزش 
کل دارایــی های موجــود در حوزه 
زیرســاخت های ابنیه فنــی راه های 
کشور بالغ بر ۷۰۰۰ هزار میلیارد ریال 
است. در حالی که در سال جاری اعتبار 
نگهــداری و تعمیرات ابنیه فنی صرفا 
حدود ۷۰۰۰ میلیارد ریال بوده است که 
حدود یک دهم درصد از ارزش دارایی 
ها و معادل ۵.۶ درصد از کل اعتبارات 

 BMS مورد نیاز احصا شده از سامانه
معــادل حداقل ۱۲۵۰۰۰ میلیارد ریال 
است. سیاهپور با توجه به محدودیت 
اعتبارات در سال های اخیر و همچنین 
انباشت خسارات ســیل، یادآور شد: 
رویکرد ســازمان راهــدای و حمل 
و نقــل جهت حفظ پل ها به ســمت 
تعمیرات اضطــراری و گران قیمت 
سوق داده شــده است در صورتی که 
باید نگهداشت پیشگیرانه و به هنگام 

ابنیه فنی ملاک عمل قرار گیرد.
نیاز به ۶۰۰۰۰ میلیارد ریال 
برای حذف نقاط بحرانی خطوط 

حمل و نقل ریلی کشور
مصطفــی داوودی معاون فنی و 
زیربنایی راه آهن جمهوری اســلامی 
ایــران، نیز در این جلســه عنوان کرد: 
طول کل خطوط شــبکه ریلی کشور 
حدود ۱۵ هزار کیلومتر است که با در 
نظر گرفتن سازه های فنی متعدد اعم از 
تونل، پل، ترانشه، گالری و ... به بیش از 

۲۲۰۰۰ کیلومتر می رسد.
وی افزود: نگهداری و تعمیرات 
شبکه خطوط حمل و نقل ریلی کشور 
در دو بخش خط و ســازه های فنی و 
ارتباطات و علائــم الکتریکی آن هم 
صرفا در قســمت های بحرانی و الزام 
آور ســالانه اعتباری بالــغ بر ۶۰۰۰۰ 

میلیارد ریال بر اســاس حفظ حداقل 
ضریب ایمنی سیر و حرکت و حذف 

نقاط بحرانی نیاز دارد.
۹۰ درصد کمبود اعتبار در 
زمینه بهسازی و نگهداری شبکه 

ریلی
داووی با بیان اینکه میزان اعتبار 
مورد نیاز برای بهســازی، نوسازی و 
نگهــداری خطوط راه آهن ۱۱۰ هزار 
میلیارد ریال اســت، گفت: صرفا ۱۱ 
هزار میلیارد ریال آن تامین شده است 
و حدود ۹۰ درصــد کمبود اعتبار در 
زمینه بهسازی و نگهداری شبکه ریلی 
وجود دارد. نماینده ســازمان بنادر و 
دریانوردی ایران،  در این جلسه با بیان 
اینکه ۳۸ کیلومتر اسکله در بنادر کشور 
وجود دارد، تصریــح کرد: در بودجه 
سال ۱۴۰۱ صرفا ۵ هزار میلیارد ریال 
اعتبار در نظر گرفته شده است در حالی 
که پیش بینی نیــاز موجود برابر با ۱۰ 

هزار میلیارد ریال اعتبار است.
و  فرونشســت  خطــر 
تهدیدهای پیش روی فرودگاه ها 

و ابنیه مرتبط با آن
علــی رســتمی مشــاور امور 
عمرانی مدیرعامل شــرکت فرودگاه 
هــا و ناوبری هوایی ایــران، با توجه 
به مبحث فرونشســت و تهدیدهای 
پیش روی فــرودگاه ها و ابنیه مرتبط 
بــا آن، خاطرنشــان کرد: نیاز اســت 
متناسب با نوع ســازه، وضعیت آب 
و هوایــی و نوع بهــره برداری و زمان 

ساخت، دستورالعمل یا پیوست ویژه 
نگهداری و مقاوم سازی برای سازه ها 

و ساختمان های مختلف تهیه گردد.
شــایان ذکر اســت در ادامه این 
نشست مباحثی در خصوص اهمیت 
نگهداری و لزوم تدوین دستورالعمل 
هــای بهره بــرداری و نگهــداری از 
ســاختمان هــا و زیرســاخت ها و 
همچنین ضــرورت وجود ســامانه 
های برخط و هوشمند برای هشدار و 
کنترل زیرساخت ها جهت جلوگیری 
از خســارات احتمالی ناشــی از عدم 
نگهداشــت مناسب و به موقع، عنوان 

شد.
برگزاری همایش نگهداری 
ابنیه و زیرســاخت های حمل و 

نقل
گفتنی است مرکز پ  ژوهش های 
مجلس شورای اســلامی با توجه به 
اهمیــت موضوع نگهــداری ابنیه و 
زیرســاخت های حمل و نقل، در نظر 
دارد همایــش جامعی در این زمینه با 
حضور دستگاه های اجرایی، مجلس 
شــواری اســلامی به عنــوان قانون 
گــذار، متخصصین بخش خصوصی 
و نخبگان دانشــگاهی برگزار نماید. 
برپایــی این همایش با توجه به برنامه 
ریزی های انجام شده به صورت یک 
روزه و در اوایل زمســتان سال جاری 
انجام خواهد شد که جزییات آن متعاقبا 
از طریق تارنمــای این مرکز به اطلاع 

عموم خواهد رسید.

خطر فرونشست پیش روی فرودگاه ها است؛

خرابی ۴۴ درصد شریان های حمل و نقل

گروه اقتصادی - مدیرکل دفتر 
بررسی های زمین شناسی دریایی سازمان 
زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور 
از تدوین آیین نامه ای در خصوص منابع 
غیر زنده دریایی خبر داد و گفت: منابع 
غیر زنده دریایی شــامل هر گونه منابع 
غیر زنده ارزشمند با منشا خشکی است.

مسعود زمانی پدرام در ششمین نشست 
کمیته منابع غیر زنده دریایی، از آماده و 
تنظیم شدن یک آیین نامه اجرایی جهت 
انجام امور مربوط به کمیته منابع غیر زنده 
دریایی خبر داد و گفت: از اعضای این 
نشســت در خواست می شود در اسرع 
وقت پیشــنهادات و نظرات خود را در 
مــورد آیین نامه یاد شــده به دبیرخانه 
کمیته اعــلام کنند.زمانی پدرام، با بیان 
اینکــه این آیین نامــه در ۹ ماده و یک 

تبصره توسط دفتر زمین شناسی دریایی 
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
کشور تهیه شــده است، اظهار کرد: در 
ماده یــک آن به منابع غیر زنده دریایی 
شامل هر گونه منابع غیر زنده ارزشمند 
با منشــا خشــکی و دریا که منشا آنها 
زمین زاد یا منابعی با منشا زیستی است، 
اشاره می کند.وی خاطرنشان کرد: منابع 
غیرزنده ارزشــمند نیز میزانی از منابع 
گســترش یافته در سواحل و بستر دریا 
با درجه خلــوص لازم بهره برداری و 
استخراج می شود، به طوری که مطالعه 
و اســتخراج آن از رسوبات بستر دریا 
برای انســان یا ســایر موجودات زنده 
و یا گیاهان زیان  آور نباشــد. مدیرکل 
دفتر بررسی های زمین شناسی دریایی 
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 

کشــور منابع غیر زنده دریایی را شامل 
منابع معدنی، کانی های سنگین باارزش 
و راهبردی، فلزات استراتژیک و عناصر 
اقتصادی نظیر لیتیوم، عناصر نادر خاکی، 
چشــمه ها و ســفره های آب شیرین 
زیردریایی، هیدروکربورها نظیر نفت، 
گاز، هیدرات هــای گازی، منابع تولید 
انرژی نظیر انرژی امواج و جریان های 
جزر و مدی، اســتحصال املاح از آب 
دریا، منابع سنگ لاشه و لوماشل عنوان 
کرد. وی همچنین به امضای تفاهم نامه 
چند جانبه کمیته منابع غیر زنده دریایی 
توســط دکتر علیرضا شهیدی رئیس 
سازمان زمین شناسی و کمیته منابع غیر 
زنده اشــاره کرد و گفت: پیش نویس 
ایــن تفاهم نامه به دبیرخانه شــورای 
عالی اقیانوس شناســی ارسال شده و 

هدف از این تفاهم نامه لزوم مشارکت 
و همکاری نزدیک و منسجم تر اعضاء 
در تهیه پروژه های متنوع و مرتبط با منابع 
غیرزنده دریایی است. در این خصوص 
همکاران دفتر زمین شناســی دریایی 
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
کشور طرحی را تحت عنوان "شناسایی 
عناصر نادر خاکی در پهنه های ساحلی 
و رســوبات دریایی جنوب کشور" در 
راستای تحقق اهداف این کمیته پیشنهاد 
داده اند.به نقل از روابط عمومی سازمان 
زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور، 
همچنین، در ادامه نشست کمیته منابع 
غیرزنده دریایی، دکتر لایقی از سازمان 
هواشناسی کشــور در مورد کنفرانس 
بین المللی طوفان گرمسیری PTC و 
بخش طوفان های گرمسیری اقیانوس 

هنــد به ارائه توضیحاتــی پرداخت و 
گفت: این کنفرانس نام گذاری طوفان 
گرمســیری، افزایش تــوان علمی با 
مشارکت کشورهای همسایه، همکاری 
با ســازمان های بنــادر و دریانوردی و 
شیلات کشــور، ایجاد آمادگی لازم در 
مقابل هجوم طوفان ها به سواحل کشور، 
بررسی برنامه پنجاهمین سالگرد تشکیل 
این بخش و نیز پیشنهاد یک گردهمایی 
برای بررســی اقلیم را به عنوان اهداف 

موردنظر در دستور کار قرار داد.
وی همچنین از حضور در بیست 
و ششمین نشســت کمیته هماهنگی 
هواشناســی و آب شناسی دریای خزر 
CASPCOM خبر داد و گفت: این 
کمیته پنج جانبه شامل کشورهای حوزه 
دریای کاسپین است که با ایجاد ایستگاه 
دیده بانی به بررسی تغییرات سطح آب 
دریای کاسپین و نیز شرایط اقلیمی آن 

می پردازد.

گروه اقتصــادی - یک عضو 
کمیســیون امور داخلــی در مجلس 
شورای اسلامی، تاکید کرد: در واردات 
خــودرو همچنان انحصار به دســت 
خودروسازان ســپرده شده است و با 
ادامه این روند قیمــت خودرو روند 

افزایشی را طی خواهد کرد.
جلال رشــیدی کوچی با اشاره 
به وضعیت بازار خــودرو، بیان کرد: 

مجلس برای ساماندهی بازار خودرو 
قانــون تصویب کرد و انتظار می رفت 
آئین نامه آن به گونه ای تنظیم می شــد 
تا قدرت رقابت در بازار خودرو ایجاد 
کند نــه اینکه انحصارگرایی را در این 
بازار تقویت کند. دلیل اینکه این روزها 
شــاهدیم که قیمت خــودرو در حال 
افزایش است این است که همچنان در 

بر روی پاشنه قبلی خود می چرخد.

همچنــان تقاضــا در بازار 
خودرو بیشتر از عرضه است

وی در ادامه اظهار کرد: همچنان 
تقاضا در بازار خــودرو بالا و عرضه 
پایین اســت، انحصار نیز در دســت 
خودروسازان اســت. آئین نامه ای که 
برای واردات خودرو نوشــته شــده 
اســت باز هــم اختیــار واردات را به 
خودروســازان داده اســت. حداقل 

واردات خــودرو تا ســقف ۱۰ هزار 
دلار در اختیار خودروســازان است و 
امروز مجددا خودروسازان داخلی در 
واردات میدان دار شده اند. حداقل سه 
شرکتی که برای واردات خودرو تایید 

شده اند زیرمجموعه سایپا هستند.
با ادامه رونــد فعلی راه به 

جایی نخواهیم برد
نماینده مردم مرودشت در مجلس 

شورای اسلامی، تصریح کرد: با ادامه 
این روند راه به جایی برای ساماندهی 
بازار خــودرو نخواهیم برد بلکه باید 
قیمــت خودرو را کنتــرل کنیم. برای 
اینکه قیمت ها نیز واقعی شــوند باید 
میزان عرضه خودرو را افزایش دهیم. تا 
زمانی که میزان عرضه خودرو افزایش 
پیدا نکند همچنان قیمت خودرو روند 
افزایشــی را طی خواهد کرد.رشیدی 
کوچی در پایان تاکید کرد: زمانی که ما 
کف اخذ تعرفه از خودروهای وارداتی 
را ۵۰ درصــد در نظر گرفته ایم قطعا 

قیمت ها تغییری نخواهد کرد. امروز 
تعرفه واردات یک خودروی ۱۰ هزار 
دلاری - اگــر دلار را ۳۰ هــزار تومن 
در نظر بگیریــم- حدود ۵۰۰ میلیون 
تومان می شود. یعنی بازهم خودروی 
وارداتی با نــرخ خودروهای داخلی 
تفــاوت زیادی دارد تازه اگر این میزان 

تعرفه باشد. 
ما امــروز خــودروی ۱۰ هزار 
دلاری را در کشور بالغ بر ۴۰ هزار دلار 
می فروشیم. مادامی که این ضعف ها 
اصلاح نشود مشکلی حل نخواهد شد.

گروه اقتصــادی - معاون وزیر 
تعاون، سامانه جامع و هوشمند بخش 
تعــاون را مهم ترین ابــزار نظارت بر 
تعاونی هــا دانســت و گفت: هرگونه 
فعالیــت و ثبت نام در حوزه مســکن، 
صرفاً با داشتن مجوز از مراجع ذیصلاح 
و رعایت همه مفاد قانون پیش فروش 
ســاختمان و آیین نامــه اجرایــی آن 
امکان پذیر اســت و غیر از این تخلف 

محسوب می شود.
ســامانه جامع هوشمند نظارت 
بر تعاونی ها به منظور شفاف ســازی 
عملکرد مدیــران تعاونی و عملکرد 

شــرکتهای تعاونی با هدف مشارکت 
و نظارت بیشــتر اعضای تعاونی ها راه 
اندازی شده است و موجب شفافیت در 
عملکرد هیات مدیره در قالب نظارت 

اعضا می شود.
اما در بخش نظارت بر شرکت های 
تعاونی این ســامانه قابلیــت ثبت و 
بارگذاری تمامی اقدامات تعاونی اعم 
از نــام اعضا و مصوبات مجامع را دارد 
و از جمله امکانات این سامانه می توان 
به اطلاع رســانی امور مربوط به زمان 
برگزاری مجامع، مصوبات و اقداماتی 

که در قانون تعریف شده اشاره کرد.

مهدی مســکنی - معــاون امور 
تعــاون وزارت تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی، در جریــان نظارت میدانی 
و بازدید ســرزده ای که اخیرا از برخی 
شرکت های تعاونی  عمرانی انبوه ساز 
منطقه ۲۲ تهران داشــته، سامانه جامع 
و هوشــمند بخش تعاون را مهم ترین 
ابــزار نظارت بر تعاونی هــا نام برده و 
نظارت پیش از وقوع تخلف را مقدم بر 

نظارت های بعدی دانسته است.
وی معتقد است: برای انجام وظیفه 
درست در حوزه نظارتی باید با حضور 
میدانی بر عملکرد و اجرای کامل قوانین 

نظارت شــود تا با بررسی مشکلات و 
موانع پیش رو تخلفات در تعاونی ها به 

حداقل برسد.
معاون امور تعاون وزارت کار در 
عین حال نظارت میدانی بر تعاونی های 
مســکن و انبوه ساز را مورد تاکید قرار 
داده و گفته اســت: هرگونه فعالیت و 
ثبت نام در حوزه مسکن، صرفاً با داشتن 
مجوز از مراجع ذیصلاح و رعایت همه 

مفاد قانون پیش فروش ســاختمان و 
آیین نامه اجرایی آن امکان پذیر است، 
در غیر این صورت تخلف محســوب 

می شود.
مســکنی همچنیــن پایبنــدی 
تعاونی های عمرانی به قانون و تطبیق 
و به روزرســانی اساسنامه تعاونی های 
عمرانی انبوه ســاز در اســرع وقت را 
خواســتار شده و گفته است: برابر ماده 

۴ قانون پیش فروش ساختمان، اجازه 
پیش فــروش واحدهای مســکونی 
مستلزم حداقل ۳۰ درصد پیشرفت در 

انجام سرجمع تعهدات است.
بی تردیــد نظــارت میدانــی، 
کارآمدتر از نظارت ابلاغی و مکاتبه ای 
و تقویت کننده اعتماد عمومی است و 
آموزش حقوقی به تعاونگران می تواند 
اولین گام نظارت بر تعاونی ها به شمار 

آید.
در حــال حاضر مهمترین مزیت 
سامانه هوشمند بخش تعاون این است 
کــه نیازی به حضور افراد در مجموعه 
نیســت، بلکه همه فعالیت ها به شکل 

الکترونیک انجام می شود.
ســامانه جامع و هوشمند تعاون 
کشــور با هدف ارائــه خدمات غیر 
حضــوری به کلیه مدیــران، اعضای 

شرکت ها، بازرسان و اعضای مربوط 
به اتحادیه های تعاونی راه اندازی شده 

است.

معاون وزیر تعاون تاکید کرد:

ثبت نام و فعالیت در بخش مسکن بدون مجوز ممنوع!

تدوین آیین نامه ای برای استخراج و بهره برداری از منابع غیرزنده دریایی

خودروسازان در واردات خودرو میدان دار شده اند
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 امیدواریــم بعــد از آنکــه نیروهای مــا از تنظیم لایحــه بودجه آزاد شــدند، بلافاصله 
دربــاره برنامــه که حــالا به شــکل مــوازی کار را پیش می برنــد با قوت بیشــتر و با 
صــرف نیروی بیشــتری تــلاش کنیــم تــا در کوتاه ترین زمــان به دولت برســانیم. 


